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مشاور وزیر امور خارجه گفت: مسکو، تهران و پکن 
سه محور اصلی بلوک سیاسی، نظامی و اقتصادی 
شرق هستند و دشمن این سه محور را هدف قرار 
داده اما قدرت دانستن و توانستن ما این مسیر را 

متفاوت می کند.
ســعید خطیب زاده صبح امروز اول مرداد در شــانزدهمین 
همایش اســاتید و دانشــجویان ایرانی خارج از کشور که در 
مشهد برگزار شد، با تاکید بر اینکه به دلیل وجود ولایت فقیه در 
کشورمان، دچار تغییر بنیادین در اصول و آرمان هایمان نشدیم، 
گفت: ما همواره تداومی همراه با تحول و تغییر برای حرکت رو 

به جلو داشته  ایم.
وی با بیان اینکه جهان در حال تغییر است، اظهار کرد: ما به 
عنوان ایران و جمهوری اسلامی هم  می توانیم و هم موظفیم  
جایگاه خود  را به دست آوریم. نظام بین الملل نظامی مبتنی بر 

کنش و واکنش است. هر کشوری اگر تنها کنش یا واکنش 
کند، باخته اســت  و جمهوری اســلامی هم از این موضوع 
مستثنی نیست. ما تا پیش از این اساسا قدرت کنش را نداشتیم 
و اقدامات ما تنها واکنشی بود اما به برکت انقلاب اسلامی ما 
هم توان کنش را پیدا کرده و هم حوزه های آن را می شناسیم 
و در حال اقدام هستیم.خطیب زاده افزود: دشمن می خواهد دنیا 
تصویر قدرتمند ما را نبیند و به ما هم القا می کند که به اندازه 
کافی توانمند نیستیم  اما ما می خواهیم چه تصویری از خودمان 
بسازیم؟ جمهوری اسلامی و انقلاب اسلامی هویتی به ایران 
کهن بخشید که آن را در تراز جهانی قدرتمند و مسیری را که به 
ناامیدی ختم  می شد، عوض کرد. اگر دنیا مدام به ما القا می کند 

که توانمند نیستیم، به خاطر ترس شان است.
مشاور وزیر امور خارجه بیان کرد: قدرت ما ترکیبی از قدرت 
معنایی اســت و این موضوع در قدرت سخت آشکار می شود. 

سال ۹۲ یک  موسسه آمریکایی در آلمان جلسه ای برگزار کرد 
با این موضوع که با ایران هسته ای چه باید کرد. در آن جلسه 
همه یا ضدایرانی بودند یا ایران شناس. ضدایرانیان حاضر در 
آن نشســت در مورد لزوم  موشک زدن به نقاط مختلف ایران 
صحبت می کردند اما ایران شناس که خود اتریشی بود و در آن  
جمع حضور داشت، گفته بود شما یک موضوعی را در معادلات 
خود لحاظ نکرده اید. ایرانیان شیعه هستند و به عاشورا معتقدند 
و بر اساس همین فرهنگ عاشورایی جلوی تمام اقدامات شما 

می ایستند. ما باید چنین تصویری در دنیا از خودمان بسازیم.
خطیب زاده با بیان اینکه دانشجویان و اساتید ایرانی خارج از 
کشور بخشــی از قدرت ایران هستند، عنوان کرد: جمهوری 
اسلامی با شناخت از توانمندی های خود در دنیای جدید دنبال 
این موضوع اســت که ایران را به عنوان کشوری قدرتمند و 

مسئول نشان دهد.

مشاور وزیر امور خارجه:

مسکو، تهران و پکن سه محور اصلی بلوک شرق هستند
گفتگوی تلفنی روسای جمهور ایران و فرانسه؛

رئیس جمهور: حصول توافق در گرو حل و فصل 
کامل مسائل پادمانی و ارائه تضمین های لازم است

رئیس جمهور اظهار داشت: صدور قطعنامه در آژانس انرژی اتمی اقدامی 
بحران ساز و با هدف ایجاد فشار علیه ملت ایران بود که موجب ضربه زدن 

به اعتماد سیاسی شد.
به گزارش ایسنا، آیت الله سید ابراهیم رئیسی و امانوئل مکرون رئیس جمهور فرانسه ظهر 
دیروز شنبه در گفتگویی تلفنی۱۲۰ دقیقه ای درباره راهکارهای تقویت همکاری های دوجانبه 
و همچنین تحولات منطقه ای و بین المللی و چالش های عمده جهانی از جمله امنیت غذایی 
و امنیت انرژی مذاکره کردند.رئیس جمهور کشورمان در این گفتگو با اشاره به رشد چشمگیر 
همکاری های سیاسی و اقتصادی ایران با کشورهای مختلف جهان، تحریم های آمریکا ضد 
ایران را به ضرر اقتصاد جهانی به خصوص اروپا دانست.آیت الله رئیسی با اشاره به اینکه اگر 
نقش امنیت ساز جمهوری اسلامی در منطقه به خصوص مبارزه با تروریسم و حمایت تمامیت 
ارضی و حاکمیت ملی کشورها نبود امروز داعش در اروپا اعلام خلافت کرده بود، تاکید کرد 
راه حل مسائل منطقه در دست ملت ها و دولت های منطقه است و مداخله خارجی ضد امنیت و 
ثبات است.رئیس جمهور با نفی اصالت جنگ در حل اختلافات بین کشورها و لزوم اعتمادسازی 
امنیتی تاکید کرد جمهوری اسلامی ایران آماده نقش آفرینی در پایان بخشیدن به درگیری ها در 
اوکراین و حل و فصل مسائل از طریق گفتگوهای سیاسی است.دکتر رئیسی همچنین با تقبیح 
اقدامات و مواضع غیرسازنده آمریکا و کشورهای اروپایی، اظهار داشت: صدور قطعنامه در آژانس 
انرژی اتمی اقدامی بحران ساز و با هدف ایجاد فشار علیه ملت ایران بود که موجب ضربه زدن 
به اعتماد سیاسی است.رئیس شورای عالی امنیت ملی همچنین تاکید کرد: جمهوری اسلامی 
ایران حصول توافق را در گرو حل و فصل کامل مسائل پادمانی و ارائه تضمین های لازم از جمله 
در قبال استمرار پایبندی معتبر طرف ها به توافق و تامین منافع اقتصادی ملت ایران می داند.
امانوئل مکرون رئیس جمهور فرانسه نیز در این گفتگوی تلفنی با تاکید بر اهمیت نقش آفرینی 
جمهوری اسلامی ایران در به ثمر رسیدن روندهای سیاسی در منطقه، تصریح کرد: فرانسه از 
موضع ایران مبنی بر مخالفت با عملیات نظامی برخی کشورهای منطقه ضد سوریه حمایت 
می کند.رئیس جمهور فرانسه همچنین بر تداوم نقش آفرینی کشورش در مسیر به نتیجه رسیدن 

مذاکرات هسته ای تاکید کرد.

رئیس کمیته امنیت کمیسیون امورداخلی کشور:
 باید با قانون شکنان در برگزاری کنسرت 

در اهواز برخورد شود
رئیس کمیته امنیت کمیسیون امورداخلی کشور و شوراها در مجلس شورای 
اسلامی، تاکید کرد: اینکه عده ای بخواهند با قانون شکنی و با ادعای انقلابی 
گری در جامعه دو قطبی ایجاد کنند پذیرفتنی نبوده و باید با آنان برخورد شود.
جلال رشیدی کوچی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به ممانعت عده ای از برگزاری کنسرت در 
اهواز، بیان کرد: به طور کلی زمانی که متولی امر یعنی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، مجوز 
برگزاری کنسرت را صادر می کند، یعنی این مجوز همراه است با هماهنگی لازم با فرماندار 
استان و ائمه جمعه. و اگر شرایط حساس باشد تایید شورای تامین استان نیز گرفته می شود. 
یعنی تمام این مراحل طی می شود و بعد مجوز برگزاری کنسرت داده می شود. پس زمانی 
که مجوز صادر شده یعنی تمام هماهنگی های لازم به عمل آمده است.وی در ادامه اظهار 
کرد: اینکه بعد از صدور مجوز شاهد لغو کنسرت باشیم تبعات بدی به همراه دارد. اینکه عده 
معدودی بخواهند قانون شکنی کرده و با داد و فریاد و چماق کشیدن جلوی اجرای یک کنسرت 
را که فرآیند قانونی آن طی شده است را بگیرند، در نظام جمهوری اسلامی معنایی ندارد. بدتر 
اینکه این افراد این رفتار را به اسم اسلام و دین و انقلاب انجام دهند.نماینده مردم مرودشت 
در مجلس شورای اسلامی، تصریح کرد: این رفتارها مطمئنا نتیجه عکس به دنبال دارد. این 
رفتارها از سوی هیچ گروهی پذیرفته شده نیست. اگر واقعا عده ای تحت عناوین مختلف سعی 
کرده باشند که در جامعه دوقطبی ایجاد کنند و با سرو صدا و چماق کشی قصد ممانعت از اجرای 
کنسرت را داشته اند، باید موضوع با جدیت بررسی شود. اگر مداحی پخش کرده باشند که عذر 
بدتر از گناه است. چراکه هر چیزی در نظام جمهوری اسلامی جایگاه خود را دارد.رشیدی در 
پایان تاکید کرد: موسیقی جایگاه خود را دارد و مداحی و عزاداری برای اهل بیت نیز جایگاه خود 
را دارد و هیچکدام نباید نافی یکدیگر باشد. این رفتارها نادرست است که باید قطعا با آن برخورد 
شود. باید در برابر این رفتارهای غیرقانونی ایستاد وگرنه این رفتارها در سطح جامعه افزایش پیدا 

می کند و فرآیند قانونی برای اجرای هر برنامه ای تحت الشعاع قرار خواهد گرفت.

ممنوعیت واردات برنج لغو شد
طبق اعلام معاون گمرک ایران ممنوعیت فصلی واردات برنج در سال جاری لغو 

و اجرایی نخواهد شد؛ بر این اساس واردات این کالا به روال قبل ادامه دارد.
به گزارش بازار، فرود عســگری،  معاون امور گمرکی گمرک ایران  اعلام کرده است طبق 
تصمیم سی امین نشست ستاد تنظیم بازار و بر اساس پیشنهاد وزارت جهاد ممنوعیت فصلی 
برنج در سال جاری لغو شد.به گفته وی لغو ممنوعیت فصلی واردات برنج امروز همزمان با اول 
مردادماه به گمرکات اجرایی ابلاغ شد.در این رابطه یادآور می شود براساس بند ۸ مندرجات ذیل 
یادداشت فصل دهم قانون مقررات صادرات و واردات، ترخیص برنج در فصل برداشت ممنوع 

و زمان این ممنوعیت از اول مردادماه هر سال تا پایان آبان ماه همان سال تعیین شده است.
اما با توجه به وضعیت بازار داخل و افزایش قیمت ها، از مدتی قبل مذاکرات برای لغو ممنوعیت 

واردات در سال جاری در جریان بود و واردکنندگان خواستار ادامه روند واردات بودند.
در سال گذشته نیز با توجه به وضعیت واردات برنج و هشدارهایی که در مورد افزایش قیمت 

وجود داشت، رایزنی بسیاری در مورد لغو ممنوعیت انجام ولی با آن موافقت نشده بود.

استفاده از ماسک در ناوگان عمومی الزامی شد
ســخنگوی ســتاد ملی کرونا اعلام کرد: با توجه به افزایش موارد ابتلا، 
بســتری ها، و شهرهای قرمز و نارنجی در جلسه امروز ستاد ملی کرونا بر 

استفاده الزامی از ماسک در هواپیما ها، قطار و مترو و... تاکید شد.
به گزارش بازار، عباس شیراوژن با اشاره به نشست امروز اول مردادماه ستاد ملی کرونا، گفت: 
همچون بیشتر نقاط دنیا، شاهد روند افزایشی ابتلاء به کرونا با زیرسویه BA۵ هستیم که ما 

مسئولان و عموم مردم باید مراقب باشیم با عادی انگاری ها، این روند شتاب بیشتری نگیرد.
وی با اشــاره به فعال تر شــدن طرح شهید سلیمانی با همکاری بسیج مستضعفین که به 
غربالگری و پیشگیری توجه خاص دارد، افزود: مردم عزیز نسبت به تزریق نوبت یادآور واکسن 
پس از ۶ ماه از نوبت های قبلی اقدام نمایند.سخنگوی ستاد ملی کرونا با بیان اینکه مراکز تزریق 
واکسن باید فعال تر شوند، گفت: مراقبت های بهداشتی مرزی هم باید با جدیت بیشتر دنبال شود.

هفت خوان جدید برای قیمت گذاری کالاها
سازمان حمایت ضوابط جدیدی را برای پذیرش درخواست افزایش قیمت 
کالاها تعیین کرده که بر اساس آن صنوف و کارخانجات باید درخواست خود 
را ابتدا به دفاتر تخصصی وزارت صمت اعلام کرده و پس از بررسی آنها، 

سازمان حمایت درخواست مورد تایید را به وزیر صمت ارسال کند.
به گزارش  اقتصادآنلاین  مرحله بعدی تایید در کمیسیون اقتصادی دولت بوده و سپس ستاد 
تنظیم بازار و در نهایت رییس جمهور.اما در همین فاصله طولانی، بازار هم کار خود را خواهد 
کرد و روند تصاعدی افزایش قیمت و تقاضا را آغاز خواهد نمود.دولتی ها بارها و بارها این شیوه 

غلط را آزموده و هر بار هم به بن بست رسیده است.

 نتایج ثبت نام وام ضروری بازنشستگان 
مشخص شد

مدیرکل فرهنگی و اجتماعی صندوق بازنشستگی کشوری از مشخص شدن 
نتایج ثبت نام اینترنتی وام ضروری ۱۵ میلیون تومانی این صندوق خبر داد.

به گزارش اقتصادآنلاین، محمود مرتضایی فرد با اشاره به مشخص شدن نتایج ثبت نام وام 
ضروری ۱۵ میلیون تومانی این صندوق گفت: نتایج ثبت نام وام ضروری که ۳۱ اردیبهشت ماه 
مهلت ثبت نام آنلاین آن به اتمام رسیده بود، مشخص شد.مرتضایی فرد با بیان اینکه »نتایج 
و اسامی واجدان شرایط از امروز اول مرداد ماه۱۴۰۱ در درگاه خدمات الکترونیکی صندوق به 
نشانی sabasrm.ir قابل مشاهده است، گفت: بازنشستگان می توانند با شماره دفترکل 
بازنشســتگی، کد ملی و شماره حساب بانک صادرات که از آن حقوق بازنشستگی دریافت 
می کنند، نتایج اعلامی را مشاهده کنند.وی افزود: ورثه پسر که در سه سال آینده از لیست 
وظیفه بگیری حذف می شــوند، وظیفه بگیران تک ورثه ای که سن آنان بیش از ۸۰ سال 
باشد، بازنشستگان و وظیفه بگیرانی که حکم ترمیم سال جاری برای آنان صادر نشده باشد و 
درخواست هایی که فرم رضایت نامه وراث آنها در سامانه تایید نشده باشد، چهار دسته ای هستند 
که در ابتدا از لیســت واجدین شرایط حذف شده اند.به گزارش اداره کل روابط عمومی و امور 
بین الملل صندوق بازنشستگی کشوری، مرتضایی فرد در ادامه اظهار کرد: پس از حذف این 
چهار گروه، تمامی متقاضیان باقی مانده بر اساس عواملی چون مجموع مانده وام های ضروری 
دریافتی )به ترتیب از کمترین به بیشترین مجموع وام دریافتی( و حقوق دریافتی )بر اساس 
آخرین حکم صادره و به ترتیب از کمترین به بالاترین حقوق دریافتی( به صورت سراسری 
اولویت بندی شدند و از میان ۳۰۰ هزار نفر ثبت نام کننده، ۲۴۰ هزار نفر واجد شرایط دریافت 

وام شدند که براساس اولویت بندی در ۸ مرحله به حساب حقوقی این افراد واریز می شود.

اخبار کوتاه 

بلومبرگ در گزارشــی مدعی شد کشتی هایی که نفت ایران را 
حمل می کردند، حال نفت روسیه را جا به جا می کنند.

به گزارش اکوایران، بر اساس آنالیز کشتی ها توسط کمپانی ورتکسا، تانکرهای 
نفتی که در گذشته نفت ایران را حمل می کردند با نفت های روسی پر شده اند. 
یازده مورد از کشتی هایی که قبلًا نیز نفت ایران را بارگیری می کردند از ماه 

آوریل نفت و کالای روسیه را بارگیری می کنند. 
آرمن عزیزیان تحلیلگر بازار نفت در ورتکسا می گوید: بعد از تحریم روسیه به 
خاطر جنگ اوکراین، شرکت ها نسبت به  حمل نفت و کالای روسیه خودداری 
کردند و کسانی که با تجارت نفت تحریم شده آشنایی دارند به روسیه در صادرات 

نفت در شرق سوئز کمک می کنند. 
از آن جایی که تعداد بیشتری از شرکت های بیمه ای حمل و نقل پس از حمله 
روسیه به اوکراین از روسیه دور شده اند، نفت کش های باقی مانده که تمایل 

به به انجام اینگونه کارها دارند قیمت های بالاتری می توانند دریافت کنند.
ورتکســا گفت تعداد کشتی هایی که فرســتنده های ماهواره ای خود را در 
اقیانوس اطلس خاموش می کنند در حال افزایش است. این روش  برای انتقال 

کشتی به کشــتی نفت اورال روسیه در اقیانوس اطلس انجام می شود  که به 
عنوان »تاریک شدن« معروف شده است. هدف این است که بارگیری یا تخلیه 
محموله ها شناسایی نشود. پنج مورد از ۱۴ فروند VLCC  و افرامکس که در 
هفته های اخیر در این محدوده خاموش شــده اند، قبلا نفت خام ایران را جابه 

جا می کردند.

عضو هیات نماینــدگان اتاق بازرگانی تهــران انجام اصلاحات 
اقتصادی را قبل از تفکیک وزارت بازرگانی ضروری دانست و گفت: 
اگر اصلاحات لازم انجام نشــود تفکیک وزارت بازرگانی موجب 

بزرگتر شدن دولت خواهد شد.
به گزارش بازار، عباس آرگون عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی تهران با اشاره 

به اینکه وزارت بازرگانی علاوه بر مشکلاتی که در ساختار داشته، به جای ادغام در 
عمل تجمیع هم شده بود گفت: این وزارتخانه از بی ثباتی مدیریت نیز رنج می برد 
به طوری که در پنج سال گذشته، شش نفر در رأس این وزارتخانه قرار گرفتند.وی 
افزود: وزارتخانه ای با این گستردگی و حجم کار که باید به دنبال ثبات در اقتصاد و 
افزایش پیش بینی پذیری اقتصاد باشد از بی ثباتی رنج می برد.وی با تذکر این مطلب 
که البته برخی مشکلات در حوزه این وزارتخانه به عملکرد خود وزارتخانه هم برنمی 
گردد گفت: بخشی از مشکلات وزارتخانه تابعی از سیاست های کلان دولت و شرایط 
تحریمی اســت و در صورت تفکیک هم قابل حل نیست.آرگون انجام اصلاحات 
اقتصادی را قبل از تفکیک وزارت بازرگانی ضروری دانست و گفت: اگر اصلاحات 
لازم انجام نشود تفکیک وزارت بازرگانی در عمل موجب بزرگتر شدن دولت، افزایش 
هزینه های جاری دولت و تعدد مراکز تصمیم گیری در حوزه تولید و تجارت خواهد 
شد.وی با بیان اینکه مسئولان باید از تصمیمات آنی و بدون بررسی و کارشناسی 
نشده خودداری کنند گفت: نقش دولت باید در اقتصاد کم شود و وزارت صمت هم 
باید به وظایف حاکمیتی خود مانند نظارت، سیاست گذاری و کنترل بپردازد در غیراین 

صورت اگر چهار وزارتخانه هم تشکیل دهیم مشکلی حل نخواهدشد.

روسیهپولبیشتریمیدهد عضوهیاتنمایندگاناتاقبازرگانیتهران:

استعفایکشتیهایحاملنفتایران تشکیلوزارتبازرگانینیازمنداصلاحاتاقتصادیاست

وزیر صمت و رییس کل سازمان توسعه تجارت ایران بر ضرورت 
اصلاح روش های سنتی صادرات تاکید کرد و گفت: تلاش شده که 
بازارهای جدید را باز کنیم که این خود موتوری برای توسعه صنایع 

هر استانی خواهد بود.
به گزارش بازار، علیرضا پیمان پاک  در بازدید از واحدهای تولیدی شهرک بزرگ 
صنعتی شیراز با بیان اینکه بازارهای تخصصی براساس  نیازمندی های جهانی باید 
تعریف شود، افزود: عدم آشنایی واحدهای صنعتی با فرصت های بین المللی یکی 
از دلایل مشــکلات این واحدها است که ما به عنوان دولت باید زیرساخت ها را 
فراهم کنیم تا ظرفیت های جدید شناسایی شود.وی با بیان اینکه حمایت دولت 
در قالب پشتیبانی های اصلی اســت نه عدد رقم های کوچک چراکه این رقم ها 
نمی تواند مشکلی را حل کند، افزود: پشتیبانی لجستیکی، حل مشکلات ارزی و 
ایجاد راهبردهای کلان در نظر دولت است چراکه اگر موانع رفع شود می تواند کمک 
و رونق به صادرات و تولید نیز ایجاد گردد.وی با بیان اینکه اتاق بازرگانی و واحدهای 
صنعتی باید کمک کنند، ادامه داد: بازارهای خوبی برای فارس خلیج فارس و آفریقا 
وجود دارد، تمرکز بر آفریقا در دستور کار قرار گرفته چون بازار خوبی دارد و حمایت 
و توجه ویژه هم در حوزه حمل و نقل و هم تسهیلاتی برای برگرداندن ارز می شود.

وی با بیان اینکه صندوق ضمانت صادرات در بازارهای پرریســک وارد می شود، 
عنوان کرد: ســازوکاری برای فعال کردن بازار افریقا و خلیج فارس در نظر گرفته 
شده چراکه می تواند منجر به رشد و رونق صنعت و صادرات فارس شود اما کانال 
ارتباطی اتاق بازرگانی است که باید فعال شود.پیمان پاک با بیان اینکه اتاق فارس 
ارتباط را با سازمان توسعه دهد، گفت: سازمان تلاش کرده که در ارتباطات بین المللی 
توجه ویژه شود به گونه ای که در توافق با روسیه استان به استان متناظر می کنیم و 

ارتباط مستقیم با استان های ایران بر قرار می شود. در استان فارس قاره آفریقا و شرق 
آفریقا می تواند بازار خوبی  باشد که از طریق صمت و اتاق بازرگانی واحدهای توانمند 
معرفی شوند، چراکه برای دستیابی به بازار پایدار باید واحدهای توانمند ورود کنند.وی 
با اعلام حمایت و پشتیبانی از بازارهای تخصصی تاکید کرد: نباید معطل مشوق های 
صادراتی موقت و کوچک باشیم؛ فرصت های زیادی اصل است که این مشوق ها 
فرع می شود البته مشوق های صادراتی نیز جدی گرفته می شود و امسال تلاش شده 
که همه بودجه این مشوق ها در قالب بیمه نامه، حمل بار و دیگر اقدامات محقق 
شود چون باید اقداماتی کرد که موثر برای صادرات باشد. وی در بازدید از کارخانه 
سورتینگ و صادرات میوه افزود: آمادگی حمایت برای استفاده از بازار روسیه برای 
صادرات میوه وجود دارد و این اقدام در دستور کار است.وی با اشاره به ظرفیت این 
واحد گفت: هواپیما برای صادرات میوه به قطر با سوخت یارانه ای هماهنگ می شود 

چراکه تاکنون مشکل فقط بار بوده اما زیرساخت های توسعه صادرات وجود دارد.

مخاطبان فــارس در تماس با خبرگــزاری از دریافت پیامک 
مشــمولیت مالیات بر خانه های خالی گله دارند و می گویند: در 
تارنمای سازمان مالیاتی برای خانه ای که به نام آنها نیست، یا 
خانه ای که در آن ساکن هستند، لزوم پرداخت مالیات خانه خالی 

ثبت شده است. 
امروز عده  قابل توجهی از مخاطبان خبرگزاری فارس با ارسال مدارکی مبنی بر 
دریافت پیامک مشمولیت در طرح مالیات بر خانه های خالی، اعلام کردند که با 
وجود آنکه یک خانه بیشتر ندارند و یا اینکه در سال  های گذشته  خانه ای داشته و 
فروخته اند و امروز در یک خانه خودشان مستقر هستند،  برایشان پیامک پرداخت 
مالیات خانه خالی آمده است.  شرح این پیامک که روز جمعه ۳۱ تیر برای بسیاری 
از مردم  ارسال شده است به این شرح است: »مودی گرامی  براساس اطلاعات 
ارسالی از وزارت راه و شهرسازی واحد مسکونی شما به عنوان واحد مسکونی خالی 

مشمول مالیات شده است. لطفا برای مشاهده مبلغ مالیات و پرداخت آن به درگاه 
 my.tax.gov.ir ملی خدمات الکترونیک سازمان امور مالیاتی کشور به نشانی

مراجعه نمایید؛ سازمان امور مالیاتی کشور«.
برخی از مخاطبان می گویند: با وجود اینکه ملک خود را سال ها قبل به فروش 
رســانده ام و امروز یک خانه بیشتر ندارم اما پیش از نوروز امسال بود که پیامک 
پرداخت مالیات بر خانه خالی دریافت کردم؛  پس از دریافت پیامک، در همان زمان 
به تارنمای سازمان امور مالیاتی مراجعه و اعتراض کردم با این وجود روز گذشته 
بار دیگر پیامک دریافت کردم که این بار رقم مالیات نیز از دفعه گذشته بیشتر و 
حدود ۲ برابر شده بود.تماس ها و پیام های مخاطبان حاکی از آن است که تعداد 
معترضانی که با وجود نداشتن واحد مسکونی خالی پیامک مشمولیت مالیات خانه 
خالی دریافت کرده اند، زیاد است.بخشی دیگری از مخاطبان فارس  عنوان می کنند 
که برای واحد مســکونی خودشان که در آن ساکن هستند نیز تعرفه مالیات بر 

خانه های خالی تعیین و پیامک ارسال شده است.
با توجه به جزئیات ارائه شــده توسط مخاطبان، به نظر می رسد که شناسایی 
واحدهای مســکونی خالی کــه وظیفه آن مطابق قانون به عهــده وزارت راه 
و شهرســازی است با مشکلاتی مواجه اســت که همین مسئله زمینه ارسال 
پیامک های اشتباه را فراهم کرده است.با توجه به اینکه وظیفه شناسایی مسکن 
خالی با توجه به سامانه ملی املاک و اسکان ساماندهی می شود، لذا این مسئله و 
تعدد پیامک های اشتباه بار دیگر عملکرد این سامانه بسیار مهم را تخت تاثیر قرار 
می دهد و وزارت راه و شهرسازی باید نسبت به شفاف سازی در این حوزه ورود کند. 
مخاطبان برای ثبت اعتراض خود در موضوع مالیات بر خانه  های خالی می توانند به 

تارنمای سازمان امور مالیاتی مراجعه کنند.

رییسکلسازمانتوسعهتجارتایران:روشهایسنتی
صادراتاصلاحشود

پیامکمشمولیتخانهخالی
برایافرادیکهخانهخالیندارندصادرمیشود

تولیدکنندگان و تشکل های تخصصی حوزه نساجی 
و پوشاک از بازگشت دوباره پوشاک استوک به بازار 
ایران خبر می دهند و مــی گویند که به دلیل عدم 
رعایت استمرار در اجرای مرحله ابتدایی طرح مبارزه 
با قاچاق پوشاک در سطح عرضه، حالا مجدد قاچاق 
بازگشته و شاهد سرازیر شدن پوشاک استوک در 
بازار هستند؛ به نحوی که طبق مشاهدات میدانی، 
در ماههای انتهایی ســال ۱۴۰۰ و بازار شب عید، 
حجم پوشــاک قاچاق در بازار به شدت گسترش 

یافته است.
 موضوع مبارزه با قاچاق، طرحی است که اگرچه برای آن برنامه 
ریزی های مختلفی صورت گرفته اما همچنان بی نتیجه باقی 
مانده است؛ به خصوص اینکه با برنامه ستاد مبارزه با قاچاق کالا 
و ارز قرار بر این بود که در سطح عرضه با پوشاک قاچاق برخورد 
شود و این امر، خوشحالی بسیاری از تولیدکنندگان را در بر داشت؛ 
چراکه می توانستند با خیال راحت تر، جای پوشاکی که واردات آن 

به کشور ممنوع و قاچاق آن رونق داشت را پر کنند.
حالا اما به دلیل آنچه که تولیدکنندگان آن را عدم اســتمرار در 
اجرای طرح می دانند، مجدد پوشــاک قاچاق به ســطح عرضه 
برگشته و با توجه به اینکه واردات رسمی متوقف است، اما همچنان 
پوشــاک خارجی را به وفور می توان در بازار مشــاهده کرد؛ به 
خصوص اینکه قاچاق پذیری پوشاک به دلیل حجم کم آن بسیار 
راحت تر از سایر کالاها است و این امر زمینه و جذابیت آن را برای 

قاچاقچیان بسیار بیشتر می کند.
حالا تولیدکنندگان پوشاک و انجمن های تخصصی آن ها در 
نامه ای به رئیس ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز از وضعیت اجرای 
طرح مبارزه با قاچاق پوشاک در سطح عرضه نارضایتی کرده و می 

گویند که پوشاک استوک به سطح شهر برگشته است.
اقتصاد آنلاین، متن نامه تشکل های حوزه نساجی و پوشاک را 

منتشر کرده است:
جناب آقای دکتر مویدی

ریاست محترم ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز
احتراما باستحضار می رساند علیرغم تلاش های صورت گرفته 
در رابطه با مبارزه با قاچاق پوشاک و منسوجات از سال ۹7 تاکنون 
و به جهت عدم رعایت استمرار در اجرای مرحله ابتدایی طرح مبارزه 
با قاچاق پوشاک در سطح عرضه که شامل برندهای محرز پوشاک 
خارجی می شد، هم اکنون شاهد بازگشت سریع قاچاق به سطح 
عرضه و سرازیر شدن پوشاک استوک در بازار هستیم بگونه ای که 
طبق مشاهدات میدانی، در ماههای انتهایی سال ۱۴۰۰ و بازار شب 

عید، حجم پوشاک قاچاق در بازار به شدت گسترش یافته است.
متاسفانه آمارهای ارائه شده از سوی ستاد مبارزه با قاچاق کالا 
و ارز بابت میزان قاچاق پوشــاک کشور به هیچ عنوان با واقعیت 
منطبق نیست و تغییر رویکرد ستاد طی سال های ۱۳۹۹ و ۱۴۰۰ 
با استراتژی ارائه آمارهای غلط و عدم استمرار برخوردها، شرایط 
بازار پوشاک را بغرنج تر کرده و به تصور متخلفین مبنی بر مقطعی 
بودن طرح های برخورد، صحه گذاشته است.گذشته از اینکه توسعه 

قاچــاق در بازار و حجم حدود ۲ میلیــارد دلاری آن در بازار قابل 
مشاهده است، به دلایل زیر ارائه آمارهای کاهش قاچاق پوشاک 

ارائه شده از سوی ستاد قابل پذیرش نیست.
۱- اصولا طی سالهای ۱۳۹۹ و ۱۴۰۰ برخورد خاصی در سطح 
عرضه صورت نگرفته و متاسفانه ساختارهای ستادی و اجرایی 
اســتانها جهت مقابله با قاچاق پوشاک تا حد زیادی از بین رفته 
و بازگشت پذیری قاچاق به سطح عرضه پیش از۸۰ درصد است.

۲- هیچکدام از قوانین موضوعه مربوط به واردات بی رویه کالا به 
کشور منجمله مسافری، ته لنجی، ملوانی، گذر مرزی، گمرکات و 
.... تغییر نیافته است بنابراین شیوه های ورود کالا به کشور همچنان 

دچار معضلات قبلی است.
۳- اصلاح قانون مناطق آزاد در مجلس همچنان در دستور کار 

قرار ندارد و شیوه های قبلی ورود کالا از مناطق آزاد، پابرجاست.
۴- مهمترین مطلب اینکه، طی دو سال گذشته تمام نهاده های 
تولید بیش از ۱۲۰ درصد تورم داشته اند ولی نرخ ارز رسمی طی 
دو سال گذشته ثابت بوده است. این موضوع امکان رقابت پذیری 
تولیــدات داخلی را از میان برده و در مواجهه با کالای قاچاق که 

ماهیتی استوک نیز دارد عملا رقابت را غیر ممکن کرده است.
اینکه با چه منطق و استدلالی آمارهای قاچاق پوشاک از سوی 
ستاد کاهشی اعلام می شود و همزمان برخوردها صورت نمی گیرد 

مورد پرسش و مطالبه جدی بخش خصوصی است.
اظهارات مسئولین محترم ستاد، مبنی بر ارائه آمار بر اساس شکاف 
بین عرضه و تقاضا و ایرانی بودن بخش زیادی از کالای قاچاق 

مکشوفه، هم اکنون منطبق بر واقعیات موجود نیست و بر نحوه ارائه 
آمار و همچنین راستی آزمایی تولید داخل بودن پوشاک مکشوفه، 
می بایست بازنگری و اقدامات اساسی صورت پذیرد. چرا که اصولا 
با کاهش تقاضای پوشــاک به جهت کوچک شدن جیب مردم، 
لزوما تغییری در میزان قاچاق پوشاک صورت نمی گیرد و اتفاقا با 
توجه به استوک بودن کالا، می بایست افزایش قاچاق را متصور 
بود. بنابر این استفاده از فرمول شکاف عرضه و تقاضا در شرایط 
فعلی لزوما درست نیست و می بایست شیوه های دیگری را نیز 

پیش بینی نمود.
جناب آقای مویدی! نیک مستحضرید که جدای از به خطر افتادن 
اشتغال مستقیم بیش از ۸۵ هزار واحد صنفی و هزار واحد صنعتی 
پوشاک و تعداد بسیار زیادی مشاغل خانگی، قاچاق پوشاک، ابعاد 
فرهنگی و اجتماعی نیز دارد و انفعال و ترک فعل در مبارزه با قاچاق 
پوشاک چه در ابعاد فرهنگ سازی، چه در ابعاد سیاستگذاری، چه 
در زمینه برنامه ریزی و چه در حوزه اجرا، تبعات جبران ناپذیری 
برای این شاخه مهم و اشتغالزای صنعتی و صنفی کشور در پی 
خواهد داشت.لذا تشکل های صنعتی و صنفی نساجی و پوشاک 
کشور ضمن تاکید بر برخوردهای موثر و مستمر با قاچاق پوشاک 
و منسوجات، مطالبات ذیل را از تمامی دستگاه های مسئول در این 
حوزه و ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز بعنوان مسئول هماهنگی 

این دستگاه ها مطرح می نمایند.
- ادامه طرح متوقف شده مبارزه با برندهای محرز پوشاک قاچاق 
در سطح عرضه از طریق پایش مراکز تجاری برخورد شده و اضاقه 

شدن مجتمع های تجاری جدید در کل استان ها بصورت مستمر
- آغاز مرحله دوم طــرح با تمرکز بر پایش عملکرد برندهای 
غیرمحرز پوشاک خارجی در سطح عرضه و اندازه گیری چگونگی 

انجام تعهدات ایشان در حوزه تولید
- تدبیــر و رفع موانع قانونی شناســایی کالای قاچاق با هدف 
جلوگیری از اظهار تولید داخل کالای قاچاق، با تســریع در ابلاغ 
تبصره ۴ ماده ۱۸ قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز در حوزه پوشاک 
و منســوجات جهت جلوگیری از صدور احــکام برائت در اکثر 

پرونده های اکتشافی
- پیگیری اصلاح قانون مناطق آزاد در مجلس شورای اسلامی

- پیگیری و برنامه ریزی جهت جلوگیری از واردات بی رویه در 
حوزه های ملوانی، ته لنجی و گذرمرزی

- پیگیری استقرار تدریجی شفافیت در زنجیره تامین از طریق 
اصلاح قانون مالیات بر ارزش افزوده و تکمیل زنجیره های ناقص 

مالیات بر ارزش افزوده با تکیه بر منطق مالیات بر مصرف
موکــدا تصریح می نماید، تنها راه به نتیجه رســیدن اقدامات 
دستگاه های ذیربط با هماهنگی ستاد، استمرار طرح های پیش 
بینی شــده و اصلاح روندهای پیش بینی نشده در اجرای قانون 
است که می تواند حجم قاچاق رو به گسترش دومیلیارد دلاری 
پوشاک را کاهش داده و به تبع منجر به افزایش تولید و اشتغال 

این حوزه گردد.
با تشکر و تقدیم شایسته ترین احترامات
دبیرخانه مشترک تشکل های نساجی و پوشاک ایران

بازگشت دوباره پوشاک استوک به اوج
جزئیات نامه نگاری تولیدکنندگان پوشاک با رئیس ستاد مبارزه با قاچاق؛

سخنگوی سازمان هواپیمایی از بررسی های میدانی و برخورد با 
فروش بلیت دلاری در برخی از دفاتر خدمات مسافری خبر داد.

نزدیک شدن به ایام سوگواری شهادت امام حسین )ع( و رشد تقاضا برای خرید 
بلیت های مسافری جهت سفر به عتبات عالیات توسط هموطنان و اتباع خارجی 

منجر شد تا بازهم سری به نحوه فروش بلیت های هواپیما بزنیم. 
به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، بحث فروش بلیت به اتباع غیر ایرانی هم از 
حمله مواردی است که جسته و گریخته همچنان عنوان می شود. این در حالی 
است که پیش از این اعلام شده بود که فروش بلیت از طریق سایت و نرم افزار ها 
ممنوع است و مسافران خارجی تنها از طریق سایت خود شرکت های هواپیمایی و 

دفاتر خدمات مسافرتی امکان خرید بلیت را دارند.
 ماجرای فروش بلیت دلاری از آنجایی آغاز شــد که انجمن شــرکت های 
هواپیمایی در قالب نامه ای اعلام کرد که فروش بلیت هواپیما در مسیرهای داخلی 
برای اتباع غیر ارزی شده و به ازای هر یک ساعت صندلی باید ۱۵۰ دلار پرداخت 
کنند. در کشورهای دیگر این اقدام  با هماهنگی و نظارت وزارت امور خارجه و 
گردشگری صورت می گیرد .با توجه به آنکه بخش عمده ای از توریست ها در 
ایران را عراقی ها تشــکیل می دهند، بنابراین این اقدام خود زمینه ساز کاهش 

توریست و گردشگری خواهد شد.
از سوی دیگر فروش بلیت به نرخ ارزی به ویژه در مسیر مشهد باعث شده که 

آژانس ها و سایت ها از این فرصت سوء استفاده کرده و بخشی از سهمیه مسافران 
ایرانی را به اتباع غیر ایرانی اختصاص دهند! در همین رابطه مدیر یکی از آژانس 
مسافرتی اعلام کرده است:مسافرانی که به فرودگاه مراجعه می کردند، شرکت 
هواپیمایی راضی به فروش بلیت های لیست انتظار به مسافران ایرانی نبودند و تمام 

تلاششان این بود که در واقع بلیت را به اتباع بفروشند. 
بلیت هواپیما سهمیه ای نیست

اما در مواجهه با این اتفاق، آقای مقصود اسعدی سامانه دبیر انجمن شرکت های 
هواپیمایی به خبرنگار باشگاه خبرنگاران جوان اعلام کرد که به هیچ عنوان هیچ 
یک از شرکت های هواپیمایی حق ندارند سهمیه ای برای اتباع غیر ایرانی در نظر 
بگیرند و همچنین هیچ آژانس و شرکت هواپیمایی حق ندارند بلیت چارتری در 

این حوزه به فروش برسانند.
در همین رابطه یکی دیگر از مدیران آژانس مسافرتی هم اعلام کرده است:بلیت 
یک میلیون تومانی در مسیر تهران_مشهد را پس از اجرای این طرح به چندین 
میلیون تومان رسانده بودند.این گلایه ها تنها بخشی از تبعات تصمیم چند شرکت 
هواپیمایی برای فروش دلاری بلیت های پروازهای داخلی ایران به اتباع خارجی 

است.
فروش ارزی بلیت هواپیما به گردشگری ضربه  می زد

آقای شالبافان معاون گردشگری وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 

دســتی در این خصوص اعلام کرده که فروش ارزی بلیت هواپیما به مسافران 
خارجی متوقف شده است.بلیت ارزی برای غیر ایرانی ها افزایش هزینه های تمام 

شده سفر را به دنبال داشت و به صنعت گردشگری کشور ضربه وارد می کند.
به گفته معاونت گردشگری وزارت میراث فرهنگی،  تبعات اجرایی شدن بلیت دو 

نرخی را با سازمان هواپیمایی مطرح کرده و تصمیم بر بازنگری این تصمیم شد.
آئین نامه ممنوعیت فروش بلیت دلاری ابلاغ شده است

 آقای رستم قاسمی وزیر راه و شهرسازی با واکنش به این موضوع گفت: بعد 
از متوجه شدن فروش بلیت با نرخ دلار به اتباع در هیئت دولت پیگیر آن شده و 

مشکل را حل کردیم، فروش بلیت با نرخ دلار به اتباع ممنوع است.
وزیر راه و شهرسازی می گوید: دستورالعمل ممنوعیت فروش بلیت دلاری به 
تمام شرکت های هواپیمایی ابلاغ شده و هیچ شرکتی حق فروش با نرخ دلار را 
ندارد.چند روز بعد نیز وزیر راه و شهرسازی در توئیتی دستور بررسی تخلف یک 
شرکت هواپیمایی را می دهد.آنطور که وزارت راه و شهرسازی اعلام کرده؛ هیچ 
ایرلاینی حق ندارد بالاتر از آنچه که در سایت سازمان هواپیمایی کشوری اعلام 
شده بلیت را به فروش برساند و مسافران هم در صورت مشاهده تخلف این را به 
ما منتقل کنند ،ما هم اکنون دسترسی هم دادیم که در فرودگاه کشور در واقع میز 
بازرسی گذاشته شود و مردم بتوانند مراجعه کنند.آقای میراکبر رضوی سخنگوی 
سازمان هواپیمایی کشور اعلام کرده است که  هیچ کدام از شرکت های هواپیمایی، 

دفاتر خدمات مسافرت هوایی و درگاه های فروش اینترنتی بلیت، مجاز به نمایش 
قیمت بلیت هواپیما بالاتر از نرخ تعیین شده توسط شورای عالی هواپیمایی که 
قابل استناد در سایت سازمان هواپیمایی کشوری و انجمن شرکت های هواپیمایی 

است، را ندارند.
ســخنگوی ســازمان هواپیمایی گفت: با توجه به بررسی های صورت گرفته 
مشــخص شد که برخی دفاتر خدمات مسافرت هوایی نسبت به اخذ هزینه به 
صورت ارزی از مسافران خارجی اقدام می کنند، برهمین اساس به اتباع خارجی 
توصیه می شود برای تهیه بلیت در مسیر های داخلی بلیت خود را به صورت مستقیم 
از طریق سایت رسمی شرکت های هواپیمایی مربوطه تهیه کنند. شرکت های 
هواپیمایی به هیچ عنوان مجاز به ذخیره جا به بهانه ارائه بلیت به اتباع خارجی 
با هدف فروش بلیت به قیمت بالاتر نبوده و ارائه خدمات به مسافران ایرانی در 
اولویت است.شرکت های هواپیمایی حداکثر می توانند تا سقف ۱۵ درصد از ظرفیت 
پرواز خود را در اختیار اتباع خارجی قرار دهند همچنین اتباع خارجی مقیم ایران که 
دارای مجوز رسمی اقامت از دستگاه های ذیصلاح هستند از تمامی حقوق اجتماعی 

در استفاده از هواپیما برای سفر های داخلی برخوردارند
 بخشــنامه ای که اگرچه در کمتر از ده روز لغو شد، اما آنچه مسلم است چنین 
بخش نامه هایی بدون در نظر گرفتن منافع کلان و ملی کشور از ابتدا نباید اجرا 

و بعد ابطال شود.

بلیت فروشی به نرخ دلار بازهم رویت شد!
با وجود ممنوعیت فروش بلیت دلاری؛


